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Referat fra Lokalt Uddannelses Udvalg – Bygningsmaler 
 
 
Dato: Den 27. februar 2023 kl. 08.00 – 11.00 
 
Sted: TEC Gladsaxe, mødelokale 1.006 
 
 
Deltagere: Danske Malermestre 
  Jakob Jørgensen (JJ) 
  Marianne Hansen (MH) 

Niels Koch (NK) 
 

  Malernes Fagforening 
Mette Juul Romme (MJR) 
 
TEC 
René Dyrby Carlson (RDC) 

  Torben Valsgard (TAV) 
 

Afbud:  Jan Bredahl (JB) 
Peter Schrøder (PS) 
Susan Winther (SW) 
Britt E Christiansen (BEC) 
 
 

Dagsorden: 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Orientering fra formanden 
3. Orientering fra udvalget 
4. Orientering fra TEC 

• Skoleoplæring 

• EUD-sekretariatet 
5. Eventuelt 

 
 

1. Godkendelse og opfølgning af referat fra sidste møde 
 
Referatet blev godkendt.  
 

2. Orientering fra formanden 
 
JJ 
Har i lauget efterlyst en hue til svendeprøveafslutningerne. Der er ikke den store tilslutning til at der skal 
være en hue. Nogle fag har sin helt egen hue. Dette vil blive drøftet løbende og med lærlingene også.  
 
Der er nogle udfordringer omkring pladerne der bruges til svendeprøverne. Har skrevet til MFFU 
omkring en revision af behandlingsbeskrivelsen. 
 
Har fokus på, at få flere på kurser hos arbejdsmiljøhuset. 
 
Prøver sammen med TAV, at få en diplomuddannelse op at stå på TEC. Forløbet vil være sammensat 
af forskellige AMU-kurser. 
Der var ikke nok tilmeldte til at få det gennemført i Randers. Det skal være en mulighed at tilvælge efter 
den ordinære uddannelse. 
MH kunne godt tænke sig et kursus i at være gode til at have lærlinge. RDC gjorde opmærksom på, at 
der allerede findes et kursus ”EUD-Oplæringsvejledning for den uddannelsesansvarlige” (mål 49995). 
RDC undersøger gerne hos BAI om der kan udvikles kurser, hvis der er nogle kurser der mangler. 
Udvalget kunne godt tænke sig, at kursisterne bliver spurgt om hvorfor de er på kursus. Nogle bliver 
sendt på kursus af deres mester, andre har selv ønsket det. 
Oversigt med deltagerantal på kurserne sendes ud med referatet. 
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3. Orientering fra udvalget 

 
MR 
- Har knap 90 ledige pt. i København (ud af cirka 1800 medlemmer) 

o Flere store virksomheder opsiger medarbejdere i øjeblikket 
- Har forsøgt at afholde nogle lærlinge aftener, men der er næsten ingen deltagere. Ærgerligt når der 

er 212 medlemmer 
 

4. Orientering fra TEC 
 
RDC 
- Alle skoler er blevet ramt af faldende elevtal og stigende priser på materialer. Samtidig bliver 

skolerne ramt af trepartsaftalen omkring, at 80 % af GF2-eleverne skal have en uddannelsesaftale 
inden afslutning på GF2. På baggrund af dette er der sket nogle ændringer på TEC 

o Skilteteknikeruddannelsen er på TEC blevet lukket, College 360 fortsætter med at have 
uddannelsen 

o Motorcykeluddannelsen er også lukket på TEC, uddannelsen fortsætter på Herningsholm 
o Der er på skolen blevet taget en del beslutninger omkring diverse besparelser 
o René bliver fra 1. marts 2023 chef for TEC Skoleoplæring (SOP), samtidig bibeholdes 

ansvaret for maleruddannelsen 
o Fysisk flyttes malerne i SOP til Gladsaxe i den kommende periode 
o RDC deltager fremover med flere kasketter på LUU-møderne, der kan dog inviteres en 

instruktør eller en leder med hvis der er behov for det 
o Konsulenten fra EUD-sekretariatet deltager kun hvis der er noget specifikt på dagsordenen, 

de har travlt i afdelingen med at besøge virksomheder så eleverne kan få 
uddannelsesaftaler 

- Har pt. en bestand på 252 elever på maleruddannelsen 
o Der er indgået 26 aftaler siden sidste møde 

- Startede til oktober et hold mere end forventet, det samme er billedet for apriloptaget. Til gengæld 
var elevtallet for opstarten i august lavere end forventet, dette var dog billedet for mange 
uddannelser på landsplan 

- Der er pt. ikke noget nyt omkring TECs bygningsstrategi 
o Håber der er nyt til næste møde 

 
TAV 
- Har to kurser der skal udvikles, som der er givet midler til fra BAI 
- Afvikler pt. et kursus i forgyldning med 14 deltagere 
- Mangler tilmeldinger til et kursus på mandag i behandling af træværk 
- Kører pt. med to hold på 2. fagklasse 
- Mister nogle elever mellem 1. og 2. fagklasse 

o Mette fortalte, at hun også oplever en stigning i antallet af elever der stopper midt i 
uddannelsen 

- 26 til svendeprøve før sommerferien, hvilket giver to hold 
- Har pt. 46 til svendeprøve til december, så der skal eleverne deles op 

o Mette undersøger aflønning til snydepassere 
o Er der eventuelt nogen der har kontakt til andre der kan være snydepassere til 

svendeprøverne? 
 

TEC Skoleoplæring (SOP)  
- 4 har mistet deres læreplads inden for kort tid, regner dog med de kommer hurtigt ud i restaftaler 

 
5. Eventuelt 

 
NK 
Er det rigtigt at have fokus på mængden af lærlinge, burde fokus ikke være på kvaliteten?  
RDC påpegede, at for skolerne er mængden af elever vigtig. Men der er samtidig fokus på kvaliteten 
når eleverne så er startet på uddannelsen. 
Bare beståelseskriteriet er opfyldt skal eleverne optages på uddannelsen de har søgt ind på.  
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RDC gjorde opmærksom på, at på efteruddannelse kan skolen opbygge det næsten som man vil. Og 
være med til at ønske hvad der skal oprettes/udvikles af kurser. Men på EUD er det fagligt udvalg der 
beslutter opbygningen. 

 
 

 
Mødedatoer for 2023: 
25. maj 
18. august – morgenmad med en hovedforløbsklasse 
10. november  
 
Punkter til kommende møde: 

- Uddannelsens opbygning 
 
Der startes med en drøftelse med eleverne på et hovedforløb på hvert andet møde fremadrettet. 
 


